



ကညီပိာ်မုၢ်ကရၢအလံာ်ဆၢဂ့ၤဆၢဝါဆုကညီဖိခဲလၢာ်
ဖဲတၢ်မၤလၢကပိၤကညီနံၣ်(၂၇၆၄)နံၣ်ကညီနံၣ်ထီၣ်သီအမုၢ်နံၣ်
သလုၤလၢထီၣ်သီ, ၂၇၆၄နံၣ်-လၢဒံၣ်စဲဘၢၣ်၃၀သီ, ၂၀၂၄နံၣ်

ကညီကလုာ်ထံဖိကိာ်ဖိခဲလၢာ်သ့ၣ်သ့ၣ်,

တနံၣ်အံၤတုၤယီၤကဒီးဝဲလၢကညီနံၣ်(၂၇၆၄)နံၣ်, သလုၤလၢထီၣ်(၁)သီ လၢအမုၢ်ကညီနံၣ်ဆဲးဆၢအမုၢ်နံၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢကညီနံၣ်ဆဲးဆၢ, ကညီနံၣ်ထီၣ်သီ(၂၇၆၄)နံၣ်အံၤပဲကညီပိာ်မုၢ်ကရၢပ ဆုယီၤဒီးဆၢဂ့ၤဆၢဝါဘၣ်ပပုၤကလုာ်လၢအအိၣ်လၢထံလီၤကိာ်ပုၤမုၢ်ဂ့ၤ, ဘၣ်ကိာ်ဘၣ်ခဲဒဲ ကဝိၤအပူၤမုၢ်ဂ့ၤ, ထံဆၢကိာ်ဆၢအပူၤမုၢ်ဂ့ၤ, ထံကိာ်သၢဘၣ်တဘၣ်အပူၤမုၢ်ဂ့ၤမံၤသုကပူၤန့ၣ်ပုၤဒါမၤန့ၣ်အိၣ်ကဲဒီးမံၤတၢ်ထံတၢ်တီကစၢ်ကဟ့ၣ်လီၤသုလၢတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့, တၢ်သ့ၣ်ဖုံသးညီ, တၢ်ယုတၢ်ဖိဒီးတၢ်အိၣ်ကုာ်အိၣ်ပွဲၤန့ၣ်တက့ၢ်.

ကညီနံၣ်ထီၣ်သီအမုၢ်နံၣ်အံၤဘၣ်တၢ်ပာ်ပနီၣ်အိၣ်အမုၢ်နံၣ် သဘျူအမုၢ်နံၣ်တနံၣ် လၢကိာ်ပယီၤအပူၤ ဒီး ဘၣ် တၢ် ပျါကွဲ, ဘၣ်တၢ်ပျါတၢ်ဖိဒီးမၤတဖၣ်ဒီးမၤလၢကပိၤမုၢ်နံၣ်အံၤဒိၣ်ဒိၣ်မုၢ်မုၢ်လၢကညီဖိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢအပူၤကွဲၣ်လၢပထံလီၤကိာ်ပုၤဘၣ်တၢ်မၤလၢကပိၤအိၣ်ဒိၣ်ဒိၣ်မုၢ်မုၢ်ဘၣ်ဆၣ်, ဆၢကတီၢ်ခဲအံၤတၢ်မၤလၢကပိၤအိၣ်အပူၤကွဲၣ်တသ့လၢဘၣ်မုၢ်လၢထံလီၤကိာ်ပုၤအိၣ်ဒီးတၢ်ဒုးတၢ်ယု, တၢ်ဂၢ်သ့ၣ်ဂၢ်စိးဒီးတၢ်မၤပျံၤမၤဖုးတဖၣ်အိၣ်ထီၣ်ဝဲဒၣ်ထီၣ်အယိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပမၤလၢကပိၤအိၣ်ဒိၣ်ဒိၣ်မုၢ်မုၢ်ဆၢကတီၢ်လၢအပူၤကွဲၣ်မုၢ်တသ့ ဘၣ်ဆၣ်အလီၤအိၣ်လၢပကမၤလၢကပိၤအိၣ်တဂၤလၢပလီၤပသနၢ်ဒၣ်ဝဲဒ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယုဒီးတၢ်သ့အိၣ်ဒီးပုၤအသိးန့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလၢကပိၤကညီနံၣ်ထီၣ်သီအမုၢ်နံၣ်အံၤမုၢ်တၢ်အရူဒိၣ်လၢကညီဖိကိးဂၤအဂီၢ်လၢကပာ်ပျါထီၣ်အသးလၢဟီၣ်ခိၣ်ဒိၣ်ဘၣ်လၢကညီကလုာ်မုၢ်ပုၤထူလံၤန့ၣ်ကလုာ်တန့ၣ်လၢအိၣ်ဒီးအထူအထံးအတၢ်စံၣ်စိးတဲတဲလၢအဂၢၢ်အကျၢ, အကျိၣ်လံာ်လဲၤဒီးတၢ်စံးတၢ်ကတိၤ, အလုာ်လုာ်ထူသန့တၢ်ဆဲးတၢ်လၢ, အတၢ်မၤနီၣ်မၤယါဒီးအမုၢ်နံၣ်လုာ်ဒိၣ်ပွဲၤဒိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကညီနံၣ်ထီၣ်သီအမုၢ်နံၣ်အံၤမုၢ်ကညီဖိခဲလၢာ်အမုၢ်နံၣ်လုာ်ဒိၣ်ပွဲၤဒိၣ်အယိၣ် ကြးလၢကညီဖိခဲလၢာ်ကပာ်ဒိၣ်ပာ်ကဲဒီးမၤလၢကပိၤအိၣ်ဒီးအသးအသ့ၣ်အယိၣ်အလၢန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်မၤလၢကပိၤကညီနံၣ်ထီၣ်သီမုၢ်နံၣ်အဆၢကတီၢ်အလီၤအိၣ်စ့ၢ်ကိးလၢကညီဖိခဲလၢာ်ကသ့ၣ်နီၣ်ဟ့ၣ်က့ၤတၢ်ယုးယီၣ်ဆူမိၢ်ပာ်ဖဲလၢအတၢ်ကျဲးစးတၢ်ဒ်သိးကညီနံၣ်ထီၣ်သီအမုၢ်နံၣ်ကဘၣ်တၢ်ပာ်ပနီၣ်အိၣ်အဂီၢ်တကးဘၣ်အလီၤအိၣ်စ့ၢ်ကိးလၢကဘၣ်စံးဘျူးက့ၤတၢ်ထံတၢ်တီကစၢ်လၢအံးလီၤကွဲၣ်လီၤကညီကလုာ်လၢအတၢ်လဲၤခိဖျိ(၂၇၆၃)နံၣ်အတီၢ်ပုၤဒီးကခိယီၤဘၣ်ကဒီးဆူ(၂၇၆၄)နံၣ်အပူၤအယိၣ်န့ၣ်လီၤ. ကညီကလုာ်မုၢ်လဲၤခိဖျိကွဲၣ်ဆၢၣ်မဲာ်ဘၣ်တၢ်ကိာ်ခဲ, တၢ်ဒုးတၢ်ယု, တၢ်ပံးတၢ်စုၤ, တၢ်ကိာ်တၢ်ဂီၤ, တၢ်သဘၣ်သဘၣ်ဒီးတၢ်လၢအတၢ်တၢ်ဒီးပပုၤကလုာ်ထဲလဲၣ်ထဲလဲၣ်ဘၣ်ဆၣ်ခိဖျိတၢ်ထံတၢ်တီကစၢ်ဆုခိဖျိပုၤအယိၣ်ပလဲၤခိဖျိသကိးဘၣ်တုၤမုၢ်မဆါတနံၣ်အံၤဒီးပချးန့ၣ်ဘၣ်က့ၤကညီနံၣ်ထီၣ်သီအသိကဒီးတဘျီအယိၣ်မုၢ်တၢ်သးခုဒီးတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤအပနီၣ်လၢကညီဖိခဲလၢာ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပတုၤယီၤသကိးဆူ(၂၇၆၄)နံၣ်အပူၤပွဲၤဒီးတၢ်သးဖုံဘၣ်ဆၣ်ဆၢကတီၢ်ခဲအံၤပပုၤကလုာ်ဒီးထံဖိကိာ်ဖိခဲမုၢ်ဂီၢ်ပၤအတၢ်အိၣ်မုၢ်အိၣ်ဒီးလၢတၢ်ကိာ်တၢ်ဂီၤ, တၢ်ကိာ်ခဲဒီးတၢ်လီၤပျံၤလီၤဖုးအပူၤအဖၢမုၢ်ဒီးန့ၣ်လီၤ. ဒ်သိးပပုၤကလုာ်ဒီးထံဖိကိာ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်ကပူၤဖျဲးထီၣ်ကွဲၣ်လၢတၢ်ကိာ်တၢ်ဂီၤ, တၢ်ကိာ်ခဲ, တၢ်လီၤပျံၤလီၤဖုးသ့ၣ်တဖၣ်အပူၤဒီးကအိၣ်မုၢ်ပွဲၤဒီးပုၤတကလုာ်

အသူးအသုန်အလကပီ၊ အထံအကီအတံပတံပြးဒဲအဂီမူဒါအိန်လပဲကညီဖိခဲလက်အစုပူအဂ်အလီအိန်လကညီဖိခဲလက်ကဟ်သုန်ပသးန့လီ၊ လပတံဂဲလီလကညီဖိအတံမုန်တံခုန်၊ တံတုသိးထဲသိးဒီးတံလဲထီန်လဲထီအဆာကတီတံကွန်ဆန်မဲလကမဟးဂီပသုန်ပသးန့ကအိန်ဝဲအါမးဘန်ဆန်ပမုန်အိန်ဒီးတံယုတံဖိး၊ တံရိန်ဖိန်မသ ကိးတံ၊ တံသးစွံ ကတုလတံဖိးတံမအပူ အိန် ဒီးတံပလီသးကျမုဆုလတံမနာအဂီန့ပပကလုန်ကမနာတံ ဒီးကလဲထီန်လဲထီဝဲဒဲသပုန်ကတံန့လီ၊ မကညီဖိခဲလက်ကဟ်တံကွန်တံဟူးတံဂဲတံမဲလီလကမလီဖးပပကလုန် အတံထံန်ဒီးတံပလီသးသုန် တဖန်ခဲလက်လန့ လီလံ (၂၇၆၃) န့န့အပူ ဒီးခိပီသကိးဆု န့န့အသီ (၂၇၆၄) န့န့အပူပဲဒီးတံအိန်ကလုန်သးသဟီန်လလဲပဲတုတံမနာအဖိတံတစုန့တက့၊

ကညီကလုန်ထံဖိကီဖိခဲလက်သုန်သုစ၊

မိကညီန့ထီန်သီအမုန်တံနံအံ ကဟဲစိန်န့ကညီဖိခဲလက်လတံဘုန်ဂုတီဘန်ဒီး မိကညီဖိကမနာတံဒီး ဒီးန့ဘန်ကုထံသဘျ ကီသဘျ၊ ထံကီလအပဲဒီးတံယုတံဖိးတံမုန်တံခုန် ဒီးမလကပီဘန်ကုကညီန့ထီန်သီလကညီနီတယံတဘုန်ပီအဖိလ်လကီသုလုပူလအဆိအချ န့န့တက့၊

ပူဒုန်ပူဒါမန့အိန်ကဲကိးနီဂဲဒဲးတက့၊

ပာဆုတံကမံးတံ
ကညီပိန်မုန်ကရ
လီခန်သး